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Nyomtatott és online sajtó 
   

Rákóczi Szövetség: jelentősen nőtt Felvidéken a magyar óvodákba járó 

gyermekek száma az elmúlt tizennégy évben 
2024. augusztus 5. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Ma7.sk, Felvidék.ma, Krónika 

A 2023/2024-es tanévre jelentősen, mintegy tizennyolc százalékkal nőtt Felvidéken a magyar 

óvodákba járó gyermekek száma az elmúlt tizennégy évben - közölte az MTI-vel hétfőn a 

Rákóczi Szövetség, amelynek közleménye szerint a magyar óvodák vonzerejének 

növekedéséhez vélhetően jelentősen hozzájárult a magyar nemzetpolitika által biztosított 

támogatások hatása is, de a felvidéki magyar óvodába járó gyermekek elsöprő többségének élő 

kötődése van a magyar identitáshoz. Sullivan Ferenc, a szövetség kutatási és elemzési 

vezetőjének vizsgálata szerint a 2010-ben 8482 gyermek járt magyar óvodákba Felvidéken. Ez 

a mutató az évtized végére 9339, az elmúlt tanévben pedig már 9982 gyermekre növekedett. A 

gyarapodást magyarázó tényezők közé sorolható az óvodalátogatás országosan növekvő 

tendenciája mellett az olyan magyar intézményválasztást ösztönző kezdeményezéseket, mint a 

Kárpát-medencei Óvodafejlesztési Program és a Szülőföldön Magyarul Program is - írta az 

elemzési vezető. 

  

Kiemelt téma volt Kárpátalja az MCC Feszten 
2024. augusztus 5. – Karpat.in.ua 

Kárpátalja a háború árnyékában címmel tartottak fórumot az esztergomi MCC Fesztiválon. 

Ferenc Viktória, kárpátaljai származású EP képviselő a nők kiemelt szerepvállalását 

hangsúlyozta a háborús időkben. Seremet Sándor kutató kiemelte: Kárpátaljának kiemelt 

szerepe van jelenleg Ukrajnában, mivel a háborús időszakban az egyik legbiztonságosabb régió. 

300 előadó, 100-nál is több szakmai program, több mint 40 zenei esemény és 150 kiállító az 

Edu sétányon, hatalmas siker volt az immár negyedik alkalommal Esztergomban megrendezett 

MCC Feszt. A Mathias Corvinus Collegium háromnapos fesztiválján közel 50 000 látogató 

fordult meg, amely abszolút rekordnak számít a fesztivál történetében. 

  
Ősszel szervezik az első hajtóvadászatot medvére, de a szakember szerint még 

hosszú évek kellenek a vadkárok csökkentésére  
2024. augusztus 5. – Krónika 

A Székelyföld egyik legnagyobb, 53 ezer hektáron vadgazdálkodást folytató Zetelaka és Társai 

Vadász- és Horgászegyesületének elnöke, Benke József mérnök sok évi lobbimunkája is tetten 

érhető abban a törvényben, amely idéntől ismét vadászhatóvá teszi Romániában a medvét. A 

legismertebb romániai magyar vadgazdálkodási szakember szerint hosszú évekre van szükség, 

amíg megnyugtatóan sikerül szabályozni a túlszaporodott medveállományt. Úgy látja, a 

mostani állapot nem jó sem az embernek, sem a medvének.  
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https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/05/17/orban-viktor-olyan-valasztas-elott-allunk-amely-eldonti-a-haboru-es-beke-kerdeset
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Ahol csak tudja, ott gáncsolja a prefektus a marosvásárhelyi polgármesteri 

hivatalt 
2024. augusztus 5. – maszol.ro 

A közigazgatási bíróságon támadta meg a Maros Megyei Prefektúra a marosvásárhelyi 

önkormányzat új szerkezeti felépítésre vonatkozó tanácsi határozatot. Ebben – egyebek mellett 

– 90-ről 50-re csökkentik a vezető beosztások számát. A prefektúra döntése pénzügyileg is 

hátráltathatja a városháza működését, ugyanis az organigram elfogadásához kötötte a pénzügyi 

igazgatóság a személyi jövedelemadóból és a hozzáadott értékadóból (TVA) visszautalt 

összegek átutalását. A prefektusi hivatal jogászai szerint a tanácsi határozatból nem derül ki, 

hogy pontosan hány állás van a városházán és ebből hány marad meg, és meglátásuk szerint 

azt sem támasztották alá, hogy milyen szempontok alapján szüntettek meg vezető 

beosztásokat.  „Nem törvényességi, hanem politikai indíttatású dologról van szó” - jelentette ki 

a Maszol megkeresésére Frunda Csenge jogász, a marosvásárhelyi tanács RMDSZ frakciójának 

vezetője. Közölte: „Ciprian Dobre tulajdonképpen az egész prefekturát a Nemzeti Liberális Párt 

(PNL) Maros megyei és marosvásárhelyi kirendeltségévé alakította át, fő foglalatossága, hogy 

a marosvásárhelyi önkormányzati testület által elfogadott határozatokat megtorpedózza. A 

lényege az, hogy Marosvásárhelyen ne működjenek a dolgok rendesen és folyamatosan tudjon 

valakire ujjal mutogatni.”  

 

Kicserélik a segesvári Óratornyot borító színes zománcos cserepeket és 

bádogrészeket 
2024. augusztus 5. – MTI, maszol.ro 

Kicserélik a segesvári Óratornyot borító színes zománcos cserepeket és bádogrészeket, miután 

kiderült, hogy a régi burkolat túlságosan megrongálódott - közölte hétfőn Ioan Iulian Sirbu, az 

erdélyi város polgármestere. A világörökség részét képező segesvári óváros legértékesebb 

épületénél tavaly kezdődtek el a felújítási munkálatok, melyek jelenleg is tartanak. Ioan Iulian 

Sirbu polgármester szerint a munkálatok menetét az lassította, hogy a színes zománcos 

cserepek kézzel való elkészítése több időt vett igénybe, mint gondolták - írta az Agerpres 

hírügynökség. A polgármester reményét fejezte ki, hogy ezután a tervek szerint fognak haladni 

a felújítással. Elmondta: a munkálatok során a 14. században épült Óratorony teljes burkolatát 

kicserélik, miután kiderült, hogy jobban meg van rongálódva, mint azt az előtanulmányok 

mutatták. A tavaly elkezdődött felújítási munkálatok alatt a torony gerendázatát is cserélni 

kellett, mert megette a penész. Idén a zománcos cserepezést és bádogrészeket rekonstruálják 

az eredeti tervek szerint. 
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Idén is indul magyar néptáncos képzés Szilágy megyében 
2024. augusztus 5. – maszol.ro 

Szilágy Megye Kulturális és Művészeti Központja felvételt hirdet a Művészeti és Népiskola 

2024-2025-ös tanévére. Zene kategóriában a klasszikus- és könnyűzene, népdaléneklés, 

zongora, hegedű, elektronikus orgona, harmonika, fúvós hangszerek (klarinét, szaxofon, 

taragot) és gitároktatásra lehet jelentkezni. Képzőművészet kategóriában rajz és festészet, 

valamint ruhatervezésre, népművészet kategóriában szövő és varró tanfolyamra, míg a 

koreográfia területén néptáncoktató, és román, illetve magyar néptáncelőadó képzésre lehet 

jelentkezni. Az idei tanévre augusztus 19. és szeptember 2. között lehet beiratkozni. Az első 

évfolyamra jelentkezők szeptember 2-5. között alkalmassági vizsgán vesznek részt, amely a 

következőkből áll: a zenei szakirányok esetében egy dal néhány sorának eléneklése, a zenei 

hallás (dallam, harmónia, memória, ritmus) tesztelése, a festészetre iratkozóknak egy 

csendéletet kell készíteniük, míg a néptánc kategóriára jelentkezőknél a zenei hallást (dallam, 

ritmus) pontozzák.  

 

Temesvár díszpolgárává avatták Szekernyés Jánost 
2024. augusztus 5. – Nyugati Jelen 

Augusztus 3-án a Capitol teremben Temesvár Napja alkalmából megtartott ünnepi gála során 

a város díszpolgárává avatták Szekernyés János hely- és kultúrtörténészt, műkritikust, Maria 

Olaru többszörös olimpiai- és világbajnok tornászt, valamint Ola Adrian Sergiu tizedest, 

Afganisztánban súlyos sérülést szenvedett békefenntartó katonát. Díjazták ez alkalommal a 

2024-ben tiszta tízessel érettségizett Ana Cîrjeát (C.D. Loga Nemzeti Kollégium) és a tiszta 10-

essel képességvizsgázott Fabian Cristea tanulót (Carmen Sylva Pedagógiai Nemzeti 

Kollégium). A jól megérdemelt díszpolgári címeket Dominic Fritz polgármester adta át a 

három jeles személyiségnek, aki közösségi oldalán ezt írja Szekernyés Jánosról: „Egy 

temesvári, aki beleszeretett Temesvár városába, ismeri a történelmét és minden hozzá fűződő 

történetet, minden épületét és minden utcasarkot. Több mint 60 éves tevékenysége során több 

tíz kötetet és több ezer újságcikket hagyott ránk, amelyek segítenek megérteni és szeretni 

Temesvárt”. 

 

Támogatást adott Nyitra megye a gímesi vár romjainak javítására 
2024. augusztus 5. – ma7.sk, Felvidék Ma, ujszo.com, bumm.sk 

Összesen 4459 euró támogatást adott idén Nyitra megye önkormányzata a gímesi vár 

javítására, a kérvényező a Castrum Ghymes Polgári Társulás, amely már 2011 óta dolgozik a 

romok megmentésén. A társulás alapítói és támogatói már 2008 óta személyesen vettek részt 

a munkákban a Leustach Polgári Társulás vezetésével. Jelenleg a várkapunál található kis 

szögletes toronynál zajlanak kőművesmunkák. Az üregek betömésén és a falak konzerválásán 

dolgoztuk eddig a torony délkeleti részénél. Szabadidőnkben és hétvégenként végezzük a 

munkát – mondta Andrej Košút, a polgári társulás elnöke. A várat a Hont-Pázmány 
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nemzetségbeli András építtette valószínűleg 1253-tól 1270-ig. A 15. században a Forgách család 

bővítette, új palota és várfalak épültek. 

 

Domin István: Szükség van kompromisszumokra, de a megállapodásokat számon 

kell kérni a szlovák pártoktól 
2024. augusztus 5. – ma7.sk 

Fotó: Domin István FB-oldala 

„Mindenképpen szükség van olyan parlamenti képviseletre, amellyel a közösségünk és a 

régióink érdekeit tudjuk érvényesíteni. A déli régiókból ugyan vannak parlamenti képviselők, 

de a hangunk jelenleg nem megfelelő módon jut el a törvényhozásba. Részükről még mindig 

csak ígéretek vannak, előbb-utóbb azonban el fog kelleni számolniuk az eredményeikkel” – 

húzta alá Domin István, Izsa polgármestere. A településvezető hozzátette, a magyar párt 

sorozatos választási sikertelenségének legfőbb oka a választók kiábrándultsága, amelyet az 

elmúlt években csak tovább fokozott a pártegyesülés folyamata, a Szövetségen belüli viták. A 

magyar választók emiatt nem hitték el, hogy a Szövetség, mint egységes magyar párt képviselné 

őket a parlamentben. Sajnos a magyar pártnak nem volt semmilyen kézzelfogható üzenete a 

felvidéki választók felé”. 

 

Nem tömeges jelenség a szlovák gyermekek jelenléte a felvidéki magyar 

óvodákban 
2024. augusztus 5. – Sullivan Ferenc – ma7.sk, Felvidék Ma 

Jelentős eredménynek tekinthető, hogy a negatív demográfiai folyamatok és az asszimiláció 

dacára a magyar csoportba járó felvidéki óvodások száma az elmúlt tanévben közel 18 

százalékkal haladta meg a 2010-es értéket. A magyar óvodák vonzerejének növekedéséhez 

vélhetően jelentősen hozzájárult a magyar nemzetpolitika által biztosított források és 

támogatások, így a Szülőföldön Magyarul Program hatása is. Ugyanakkor kijelenthetjük, hogy 

a felvidéki magyar óvodákba járó és így a magyar állam által biztosított oktatási-nevelési 

támogatásra jogosult gyermekek elsöprő többségének élő kötődése van a magyar identitáshoz. 

 

Elkezdődött a Jókai Mór Nyári Egyetem 
2024. augusztus 5. – Felvidék Ma 

A Jókai Mór Nyári Egyetem idén 32. alkalommal látja vendégül több napon keresztül a hazai, 

magyarországi és Kárpát-medencei magyar pedagógusokat Komáromban. A Szlovákiai Magyar 

Pedagógusok Szövetsége legrangosabb rendezvényének ünnepélyes megnyitójára a Tiszti 

pavilon dísztermében került sor augusztus 5-én. A komáromi helyszín megtelt az 

érdeklődőkkel, akiket Hack László, az SZMPSZ alelnöke köszöntött. Mint mondta, a nyári 

egyetem párhuzamosan két helyszínen (Komárom mellett a II. Rákóczi Ferenc Nyári Egyetem 

Rimaszombatban is) kerül megrendezésre, melyen a különböző foglalkozásokat tartalmazó 

továbbképzéseken összesen 140 magyar pedagógus vesz részt.  
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Egy hét vers és próza 
2024. augusztus 5. – Vajma.info, Magyarszo.rs 

Szombaton délután megkezdődött a Vajdasági Magyar Versmondó Egyesület egyik 

legnépesebb eseménye, a XXXVI. Szép Szó Vers- és Prózamondó Tábor. A tábort Hajvert Ákos, 

a VMVE elnöke nyitotta meg az eseménynek otthont adó Kátai-tanya amfiteátrumában. Az 

általános és középiskolásoknak szóló tábor az idei évben is nagyon sok fiatalt vonzott, annak 

ellenére, hogy a szervezők kénytelenek voltak növelni a részvételi díjat. Kb. 70 fiatal vállalta, 

hogy egy héten át neves szakemberektől tanulnak vers- és prózamondást, beszédgyakorlatokat 

végeznek és közös játékokban vesznek részt. A táborban vannak csoportos foglalkozások, de a 

gyerekek egyéni felkészítésben is részesülnek. Az egy hét alatt elsajátított tudást a pénteki nap 

során házi bajnokság keretében fogják összemérni. A szülőknek is lehetőségük nyílik megnézni 

a gyerekek fejlődését, a szombaton 10 órakor kezdődő gálaműsoron, amely mindenki előtt 

nyitott. Ugyancsak nyitott lesz a Platón: Szókratész védőbeszéde című monodráma, ami 

augusztus 7-én, szerdán 20 órakor kezdődik, Boráros Imre, Kossuth-díjas színművész 

előadásában. A produkció a Forrás Színház támogatásával látogat el a táborba. 

 

Összehozta a régi barátokat 
2024. augusztus 5. – Magyarszo.rs 

Szombaton a tamásfalviak huszonnegyedik alkalommal jöttek össze, hogy közösen ünnepeljék 

meg a helyi közösség napját. A délelőtt összesereglett csapatok csirkepaprikás-főző 

versenyben, illetve sportvetélkedőkön mérték össze a tudásukat. Volt kisfocitorna, röplabda, 

darts és kötélhúzás is. A magyarországi Hosszúhetény testvértelepülésként vett részt a 

rendezvényen. A két település közötti kapcsolat több mint huszonöt éves, és ez alatt az idő alatt 

számtalan barátság és személyes kapcsolat alakult ki. – Nemcsak a rendezvényeinkkor 

látogatjuk meg egymást, hanem bármilyen alkalommal, ha arra járnak, vagy mi erre járunk. 

Telefonon mindig hívjuk egymást. Úgyhogy ez már baráti kapcsolattá alakult – közölte Bocz 

Diána, a hosszúhetényi önkormányzat munkatársa. 

 

Motoros parádé Temerinben 
2024. augusztus 5. – Magyarszo.rs 

Az utóbbi napokban motorbőgéstől voltak hangosak Temerin utcái, ugyanis a helyi MC Patriots 

motorosklub 16. alkalommal szervezte meg az ország legnagyobb motoros találkozóját a 

településen. Az eseményre mintegy négyezer hazai és külföldi motoros érkezett, s szokásosan 

több napon át tartó, gazdag programokkal várták őket a szervezők. Az esemény nulladik 

napján, szerdán retró partit tartottak, majd az augusztus 1-je és 4-e közötti napokon többek 

közt fellépett a legendás Brkovi, a DLM és az újvidéki Zbogom Brus Li együttes is. A motoros 

találkozó egyik leglátványosabb részét szombaton bonyolították le, amikor a hagyományokhoz 

híven több száz különféle márkájú motor robogott végig Temerin utcáin. A zenei programok 
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keretében motoros játékok, gazdag tombola – amelyen egy Suzuki GSF 600-as járgányt 

lehetett nyerni – várta az érdeklődőket, de sokan örültek az erotikus motormosásnak is. 

 

Havas Boldogasszonyt ünnepelték a padéi templomban 
2024. augusztus 5. – PannonRTV 

Augusztus 5-e nem csupán Mária ünnepe, hanem a római Santa Maria Maggiore bazilika 

felszentelésének évfordulója is. Megtelt hívekkel a padéi Havas Boldogasszony 

plébániatemplom hétfőn délelőtt. Az alig pár száz lelket számláló faluban augusztus 5-én, 

Havas Boldogasszony napján ünneplik minden évben a templombúcsút. Szimindri Rozália, 

Padé: „Sajnos nagyon fogy a nép, kevés a fiatal és nagyon sokan elvándoroltak. Most így búcsú 

alkalmával kicsit többen vagyunk a faluban, de különben nagyon kevesen. Hála Istennek a 

gyerekek, akik itt vannak, ők járnak templomba. Mi, akik itt vagyunk, igyekszünk összetartani, 

hogy azért ne legyen üres a szép kis templomunk, amely az ékszerdobozunk.” 

 

Sárkány a Malomfesztiválon 
2024. augusztus 5 – Magyarszo.rs 

Egy hete folynak a munkálatok az oromi szélmalom környékén, ugyanis a Malomfesztivál 

hamarosan nyitja kapuit. Idén is nagy csapat verbuválódott össze, ők alakítják ki a fesztivál 

helyszínének arculatát és az alkotótáborok is még a fesztivál előtt elkezdődnek. Horváth Tamás 

szervezővel az előkészületekről, és a jelenleg folyó munkálatokról beszélgettünk. – Július 28-

án érkeztünk meg a szélmalom környékére, aznap mint szervezők jelentünk csak meg, és a 

helyszínelőkészületeket készítettük elő, hogy másnap, július 29-én reggel, hivatalosan is 

elinduljon a 10. Malomfesztivál építő- és szépítőtábora. Az idén nagyjából 25-25 önkéntes vesz 

részt az építő-, illetve a szépítőtáborokban. Az építőtábor, ahogyan korábbi években is arra 

szolgál, hogy a fiúk elkészítsék, létrehozzák az idei fesztivál infrastruktúráját. Értem itt az 

akácos helyszín rendbetételét, a színpadok felépítését, mármint a mi színpadaink felépítését, 

ami nem bérelt, a szalmabálák széthordását, a kerítések kijelölését, hogy a parkolók 

elkészüljenek. 

 

Sportnapot tartottak Horgoson Szalma Márkért 
2024. augusztus 5. – vajma.info 

Összesen 17.700 dinár gyűlt össze Horgoson a nevezésekből az I. Sportnapon, amit a Bara 

Szabadidőparkban tartottak meg. A csapatok strandröplabdában és kispályás labdarúgásban 

mérhették össze ügyességüket, egyénileg pedig kangooban lehetett nevezni. Közel 100 

résztvevője volt a rendezvénynek, s a horgosiak mellett Szabadkáról és Kispiacról is érkeztek 

versenyzők. Nemcsak fiatalok és felnőttek léptek a pályákra, hanem egészen apró gyerekek is, 

akik műanyag kismotorokon versengtek egymással. A szervező Juvenior Polgárok Egyesülete 

úgy döntött, hogy a bevételt jótékonysági célokra fordítják. Sós Nóra elnök elmondta, hogy a 

pénzt Szalma Márk helybeli fiatalember gyógykezeltetésére fordítják, a pénzt hétfő reggel már 

be is fizették Márk számlájára. Szalma Márk szervezetét öt évvel ezelőtt a leukémia egyik 

agresszívebb fajtája támadta meg. 
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https://pannonrtv.com/rovatok/tarsadalom/havas-boldogasszonyt-unnepeltek-padei-templomban
https://www.magyarszo.rs/vajdasag/magyarkanizsa/a.312763/Sarkany-a-Malomfesztivalon
https://www.vajma.info/cikk/vajdasag/29813/Sportnapot-tartottak-Horgoson-Szalma-Markert.html
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Elstartolt a Kárpátaljai Nyári Kölcsey Pedagógusakadémia 
2024. augusztus 5. – Kárpátalja.ma 

Huszonharmadik alkalommal vette kezdetét a Kárpátaljai Nyári Kölcsey Pedagógusakadémia 

a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskolán (II. RF KMF). Dr. Gyebnár István, 

Magyarország Beregszászi Konzulátusának ügyvivő konzulja kiemelte, hogy a magyar 

tannyelvű oktatás Kárpátalján nem csupán tudást ad, hanem a kultúrát, az identitást és a 

közösségi összetartozást is megerősíti. Beszédében rávilágított, hogy az egyhetes szakmai 

fórumot követően a pedagógusok közös gondolkodással, tapasztalatcserével és megfelelő 

szakmai ismeretekkel felvértezve kezdhetik az idei tanévet. A programot dr. Orosz Ildikó, a 

KMPSZ elnöke nyitotta meg, majd megtartotta A kárpátaljai magyar tannyelvű oktatás az 

orosz–ukrán háborúban című előadását, melyben a kárpátaljai magyar tannyelvű oktatás 

kihívásaira és a megoldási lehetőségekre világított rá. 

 

Mikita: nem azért növeljük Ungvár bevételét, hogy rosszul használják fel 
2024. augusztus 5. – Kárpátalja.ma 

Villámellenőrzést tartott Viktor Mikita, Kárpátalja kormányzója Ungváron, a Bozdos 

városrészben, ahol jelenleg a Petro Lintur utcában folynak a munkák. A látogatásról augusztus 

5-én tett közzé felvételeket. A kormányzó a tömbházakban élőkkel beszélt a munkálatokról. „A 

munkát rosszul végzik” – írta Mikita, hozzátéve: az akadálymentesítésre vonatkozó 

követelmények abszolút nem teljesülnek. Szerinte ezeken a vonalakon sem egy gyermekes 

édesanya, sem egy tolószékes vagy mankós sérült nem tudna közlekedni. „Úgy tűnik, valaki úgy 

döntött, hogy az ország számára nehéz időkben pazarló kiadásokkal is lehet foglalkozni. Ez 

elfogadhatatlan” – jelentette ki. 

 

Kacsó Attila gáti lakost kitüntették a Szülőföld védelmezője – a Beregszászi 

kistérség Hőse címmel 
2024. augusztus 5.  –KISZo.net 

Lezajlott a VIII. összehívású Beregszászi Városi Tanács 40. ülése – olvasható Babják Zoltán 

polgármester közösségi oldalán. A 94 napirendre került határozattervezet között a képviselők 

a hatályos jogszabályoknak megfelelően módosították a városi képviselő-testület szabályzatát. 

Az állandó bizottsági üléseken és tanácsüléseken kötelező videofelvételt készíteni. Az ülésen 

Kacsó Attila főtörzsőrmestert, gáti lakost kitüntették a Szülőföld védelmezője – a Beregszászi 

kistérség Hőse címmel. 

 

A Kárpátaljai Református Egyházkerület folyamatosan támogatja a lakosságot 
2024. augusztus 5. – Karpat.in.ua 

Kárpátalján a magyar ajkú lakosság közel kétharmada számára a református egyház jelenti a 

biztos támaszpontot. A háború kitörésével pedig a református egyház szolgálata és az általa 
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https://karpatalja.ma/karpatalja/oktatas/elstartolt-a-karpataljai-nyari-kolcsey-pedagogusakademia-2/
https://karpatalja.ma/karpatalja/kozelet/mikita-nem-azert-noveljuk-ungvar-bevetelet-hogy-rosszul-hasznaljak-fel/
https://kiszo.net/2024/08/05/kacso-attila-gati-lakost-kituntettek-a-szulofold-vedelmezoje-a-beregszaszi-kisterseg-hose-cimmel/
https://kiszo.net/2024/08/05/kacso-attila-gati-lakost-kituntettek-a-szulofold-vedelmezoje-a-beregszaszi-kisterseg-hose-cimmel/
https://life.karpat.in.ua/?p=210162&lang=hu
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közvetített segítség a lakosság egy sokkal szélesebb körére is kiterjedt, nemzetiségi és felekezeti 

hovatartozástól függetlenül. Ez a templom az ungvári református gyülekezet központja. Héder 

János, a Kárpátaljai Református Egyházkerület főjegyzője, az Ungvári Református Gyülekezet 

lelkipásztora stábunknak nyilatkozva elmondta, hogy bár a háború miatt sok család úgy 

döntött, hogy elhagyja az országot, az egyházkerület lelkészei itthon maradtak, hogy 

támogassák az itthon maradottakat és a belső Ukrajnából ide menekülteket. A közösség tehát 

összefogott, hogy segítsen a bajbajutottakon és ehhez a külföldi testvérek is hozzájárultak. 

K
á

rp
á

ta
lj

a
 


